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              צוות ״לשון בקלי קלות״לכל הזכויות שמורות לד״ר אורלי קיים ו

נוספים תמצאו בספר "לשון בקלי תרגולים 

 קלות". לרכישה:

  ןתשובו – חפי"ץ וחפ"ן –גזירה משורגת 

 

 ציינו את הגזרה של כל מילה, והקיפו מילה נוספת מאותה הגזרה.   .שלוש מילים בטבלהלפניכם . 1

 שם נוסף מאותה הגזרה  הגזרה המילה

ח  פָה /  שלמים מַלָּ במַגֵּ ת  מַחְשֵּ קֶּ  / מַצֶּ

א  תְרוֹן / פָרָשָה /  חפ"ן מַשָּ ת פִּ  מַגֶּבֶּ

ב  הַצָגָה מַטָלָה / הַצָלָה /  חפי"ץ מַצָּ

 

 . לפניכם ארבע מילים. 2

ר, מַצֶגֶת,  יב מַפּוּחַ הֶסְדֵּ  , יַצִּ

 , וציינו את גזרתה. שם פעולהא. העתיקו מן הרשימה מילה שמשמעותה היא 

ר המילה:  סְדֵּ  שלמים  הגזרה:,  הֶּ

יב  שם תואר.ב. העתיקו מן הרשימה מילה שמשמעותה היא   יַצִּ

 1הצגתי , בכל זמן וגוף שתרצו. הפעילבבניין   מַצֶגֶת מן השורש של המילה  פועלג. כתבו 

 התשובות הנכונות.   כל? הקיפו את  נָּפוּחַ מן המילה  מַפּוּחַ ד. במה שונה המילה  

 / בגזרה / בדרך התצורה במשקלבשורש / 

 

 איתמר קיבל משימה בשיעור עברית למיין מילים שונות )פעלים ושמות( לפי שורש. . 3

 והינה פתרונו: 

  ,ב ה, מַצָּ בָּ במַצֵּ יג  לְמַצֵּ צִּ יג, נצַֻג נָּ  , נַצִּ

  ע יזָּ יעַ )חולצה עבה( מֵּ ע, מַזִּ ק,   , מְיזָֻּ ק, נוֹצָּ ק יוֹצֵּ צֵּ  מִּ

 

בכל קבוצה יש מילה אחת ששורשה אינו  כמעט  פתרונו של איתמר והבחינה שא. מורתו בחנה את  
,  משורש המילים האחרות שונהמילה ששורשה  ות שיש בהןקבוצ במתאים ליתר המילים בקבוצה. 

 . הקיפו מילה זוהקיפו  

יעַ .  זההב. העתיקו את הקבוצה שבה כל המילים בעלות שורש  יזָע, מְיזָֻע, מַזִּ  מֵּ

 
 אין זו אלא אפשרות אחת בלבד. יש עוד אפשרויות רבות אחרות.  1



 ל 

 

              צוות ״לשון בקלי קלות״לכל הזכויות שמורות לד״ר אורלי קיים ו

נוספים תמצאו בספר "לשון בקלי תרגולים 

 קלות". לרכישה:

הלמשקל המילה  זהה. לפניכם שלוש מילים. הקיפו את המילה שמשקלה ג בָּ  . מַצֵּ

המַדְפֶּסֶת /  בָּ ה  מַשְאֵּ לָּ שְתָּ  / מִּ

 

של המילה    מאותו השורש   שם פעולה ו  שם פועלמילים מודגשות. לצד כל מילה כתבו    ארבעלפניכם  .  4
 2המודגשת בכל בניין שתרצו. 

נָּה    לתת, נתינה – מַתָּ

ג  להשיג, השגה  –  הֶשֵּ

 להסיע, הסעה  –  מַסּוֹעַ 

ה דָּ  להתנגד, התנגדות  –  אַגָּ

 

 לפניכם פסוק מספר ישעיהו )ל, א(, ובו שתי מילים מודגשות. . 5

כָה  לִנסְךְְֹ"הוֹי בָּניִם סוֹרְרִים נאְֻם ה' לעֲַשׂוֹת עֵצָּה ולְאֹ מִניִ וְ   "מַסֵּ

 

 חפ"ן לשתי המילים המודגשות?  הגזרה המשותפתא. מהי 

 באחת המילים מופיע המאפיין המובהק של הגזרה שציינתם בתת־סעיף א. מהו? ב. 

 .כָהסֵּּ מַ דגש חזק המופיע לציון הנו"ן שנבלעה בעיצור שאחריה  

נְסֹךְשלה.  חלק הדיבר ג. לצד כל מילה ציינו את   ה  ,שם פועל לִּ כָּ  שם עצם מַסֵּּ

 

 
 מובאות פה רק חלק מן האפשרויות ולא כולן.  2


